
 

Nyhedsbrev 
fra bestyrelsen – 2024 
 
2023 blev et turbulent år i Holbæk Marinas bestyrelse. Må det nye år være mere stabilt, kunne 
man håbe… 
Selvom det nu er i slutningen af januar, bliver de5e her et nytårsbrev. Forskellige omstændigheder 
har gjort, at det har ligget og ventet (al for lang >d) på at blive udgivet.  
EBer fuld udskiBning i bestyrelsen i 
2023, er det forventningen og håbet, 
at 2024 bliver mere s>lle og dermed 
stabilt.  
Der er god stemning i bestyrelsen, 
og der arbejdes med de mange 
problems>llinger, som marinaen står 
over for.  
Vores nye havnefoged runder snart 
de første 6 måneder og er kommet 
godt i gang, om end heller ikke hans 
første >d var helt nem med perioder 
med nedsat bemanding, og mange 
udfordringer for havnen, der gjorde 
indkørslen vanskelig. Bestyrelsen er dog overordentlig >lfreds med Karstens indsats. 
 
Storm og forhandlinger  
Den altoverskyggende opgave i øjeblikket er forhandlingerne med Holbæk Kommune om ny 
driBsaBale, samarbejdsaBale og Vadestedet. Forhandlinger, der er i gang, har god fremdriB, men 
de er ikke ukomplicerede og der er en del knaster, der skal høvles. 
Der er le5else over, at vi slap med skrækken ved stormen Pia, men sikring mod højvande er en del 
af forhandlingerne med kommunen, da alt tyder på, at højvande vil komme noget hyppigere i den 
nærmeste frem>d.  
 
Den første nyhed nedenfor, har vi glædet os >l at kunne offentliggøre, og brugere af Facebook har 
muligvis allerede set den. Dermed kunne året næsten ikke starte bedre. Den sidste nyhed er 
mindre glædelig… 
 
Bestyrelsen ønsker alle brugere af Holbæk Marina et rigBg godt nytår! 

 



 

Iskiosken er solgt – Velkommen til Bistroen, 
med nyt og udvidet sortiment 
Pr. 1. januar har Thomas og AnneIe Casmose med deres virksomhed Frugtboden overtaget 
ishuset, der både skiLer navn og varesorBment. Der skal være ishus og grill med overdækket 
terrasse under navnet BISTROEN. 
 
Den 15. marts (eller der omkring) slår Bistroen 
dørene op >l flæskestegssandwich, pølser, 
hotdogs, burgere, lokal produceret is og meget 
mere. Sådan fortæller Anne5e og Thomas 
Casmose, der af mange er kendt som parret, der 
driver frugtboden.dk, der bl.a. har stand i 
Nygade, og Munkholm Kiosken. 
 
Øko-kød og lokale råvarer 
Sidstnævntes koncept vil i høj grad gå igen i Bistroen, hvor Svinninge Bageren leverer brød, Holbæk 
Is leverer is, og hvor der satset på økologiske flæskestege og lokale råvarer. Derudover vil der blive 
udskænkning af øl og vand, så der vil være noget for enhver smag.  
Thomas og Annette har derudover planer om at sørge for, at sejlere og andre interesserede har 
mulighed for at indkøbe basale madvarer som brød, mælkeprodukter og – selvfølgelig frugt og grønt. 
 
Ny overdækket terrasse 
I forbindelse med overtagelsen har de nye 
ejere fremlagt planer om at skabe en anden 
markant ændring >l ishuset. Som nogle måske 
allerede har bemærket, så er arbejdet allerede 
gået i gang med etableringen af en større 
træterrasse, der bliver overdækket med et 
teltsystem, hvor taget kan rulles sammen ved 
godt vejr, mens det køres ud og skaber 

overdækning ved dårligt vejr. Om det helt får den 
udformning som på billederne, er ikke sikkert, da 
der har skullet søges dispensa>on hos 
kommunen for at få de re5e >lladelser i stand. Vi 
regner dog med, at den del også falder på plads, 
så der bliver gode muligheder for at nyde et 
mål>d ved borde og stole i behagelige 
omgivelser, der kan gå hen og blive rig>gt 
hyggelige, når Anne5e og Thomas fører deres 
plan om levende musik ud i livet.  

 
Holbæk Marinas bestyrelse byder Bistroen hjerteligt velkommen! 
 



 

Bognæsbroen overgår til Holbæk Kommune 
I rigBg mange år har Holbæk Marina stået for opsætning og nedtagning af Bognæs-broen. Det 
sluIer nu. 
I forbindelse med samtalerne med 
Holbæk Kommune er der indgået 
principaBale om, at Bognæsbroen 
overdrages >l Holbæk Kommune.  
 
Selvom Holbæk Marina i en 
menneskealder har stået for 
Bognæsbroen, er det længe siden, at 
den har været en anlægsbro for sejlere. 
I dag fungerer den primært som 
badebro for sommerhusfolket på 
Bognæs, hvorfor bestyrelsen har 
beslu5et, at det er på >de at overdrage 
den >l Holbæk Kommune. 
I 2022 blev broen officielt godkendt som badebro, og den har derfor ikke længere funk>on som 
andduvningsbro.  
Det kræver en del frivillig og lønnet arbejdskraB at få sat broen op og taget den ned hver sæson, 
som kan være svær at skaffe. Bestyrelsen har derfor vurderet, at >den er moden >l at overdrage 
opgaven >l kommunen, der håber på, at nogen af de frivillige, der hid>l har været med >l at stå for 
broen, fortsat vil være med.  
 

 
Prammen til 
bundsyn 
Vores havnepram er i disse dage 
ved at blive bundsynet af 
Søfartsstyrelsen. Den bagerste 
del – den med styrehuset – er 
allerede gået gennem synet og er 
ved at blive gjort klar igen med 
dæks–brædderne, der skal 
placeres oven på ståldækket. Lige 
nu ligger forenden på bedding i 
Holbæks gamle havn og venter på søfartsstyrelsens synsmænd. Også gravemaskinen på prammen 
er blevet synet, og er nu klar >l en ny omgang pæle mm. 
 



 

Folkebåds DM kommer til Holbæk Marina 
Den sidste weekend i juni får vi besøg af usædvanligt mange klinkbyggede både. For Holbæk 
Sejlklub er blevet udvalgt som arrangør af DM for Folkebåde. Der vil sikkert være mulighed for at 
heppe på Holbæk-både, da der er en del Folkebåde i vores havn.  

Stævnet vil betyde masser af ak>vitet 
og farver på havnen, men for nogle vil 
det nok også betyde midler>dig 
flytning eller andre >ng, lige som det 
er sket ved >dligere stævner.  
Planlægning er i gang, og sejlklub og 
Marina mødes snart for at lave de 
nødvendige aBaler.  Vi melder mere 
ud, når vi nærmer os stævnet.  
 

Sejlklubben har deres egen flåde af folkebåde, der kapsejler hver onsdag. 

 
 

Vores havneassistent Kenneth takker af 
Marinaens allestedsnærværende kranchauffør og havneassistent 
Kenneth har beslu5et at takke ja >l et godt >lbud som 
havneassistent i en anden havn. Det meddelte han mandag 
eBermiddag. 
Dermed mister vi en serviceminded medarbejder, der er meget 
aboldt blandt havnens brugere.  
Vi er kede af at skulle sige farvel >l Kenneth og ønsker ham alt 
held og lykke med sit nye job.  
 
SBllingsopslag på vej 
Selvom det kan synes svært at ersta5e Kenneth, er arbejdet med 
at slå s>llingen op, gået i gang med det samme, så havnens 
brugere kommer >l at opleve mindst mulige gener i forbindelse med opsigelse og ansæ5else. Vi 
ved i skrivende stund ikke helt, hvordan det kommer >l at påvirke søsætningen, men vi melder 
hur>gt ud, hvis det mod forventning skulle komme >l at betyde ændringer i søsætningsplanerne.  
 
Kenneth har sidste officielle arbejdsdag den 29. februar. 
 


